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Referat grupperådsmøde den 22. februar 2025 
 
 
1. Valg af dirigent og referent 
 
Valgt til dirigent blev Linda Botfild Hoff og til referent Ditte Schwartz. 
 
Dirigenten fik ordet og kunne konstatere, at grupperådet var rettidigt indkaldt via medlemsservice den 
15. januar 2025.

2. Bestyrelsens beretning 
 
Formanden gav en mundtlig beretning med fokus på  
 
Spejderarbejdet 

 Godt aktivitetsniveau på møderne og flere nye spejdere. 
 Flere ture og lejre med stor tilslutning og dermed fælles oplevelser. 
 Fokus på personlig og social udvikling. 

 
Ledergruppen 

 God og velfungerende ledergruppe  der er kommet flere til efter vi mistede en håndfuld under 
corona. 

 Det givende og meningsfulde voksenfællesskab rykker  der er plads til flere.  
 Tydelige i vores forventninger og vi løfter i flok. 

 
Forældre 

 Vi har store udfordringer med at involvere forældrene. 
 Det er de samme få forældre, der hjælper til.
 Vi er ikke gode nok til at gribe dem, der rækker ud! 
 Nyt koncept omkring vedligeholdelse af hytte, grund og shelter på Gurredam med Jakob 

Suenson Schou ved roret.  
 
Økonomi og Spejdergården 

 Økonomien er god, men vores likviditet er i perioder under pres. 
 Det er komplekst at forstå alle elementer af vores økonomi, tilskudsregler m.m., men der er 

kommet nye gode kræfter til. 
 Sidste år blev det besluttet, at der skal afvikles på gruppens lån. Det vil få indflydelse på 

egenbetaling til ture, lejre m.m.  
 
Fremover skal ture og lejre være selvfinansierede. Der vil komme øgede deltagerudgifter ved 
arrangementer. 
 
Spørgsmål fra salen  
 
Lederpris 



 
 
 

 1. HELSINGØR GRUPPE
DET DANSKE SPEJDERKORPS
www.1helsingor.dk 

 
Der udtrykkes usikkerhed om, hvornår ledere er berettigede til lederpris ved arrangementer konkret 
foranlediget af tilmelding til vinterweekend, hvor hele familien tilmeldes sammen med lederen. 
Formandens svarede, at ledere pr. definition skal ikke have merudgift ved spejderarrangementer.  
 
Afvikling af lån 
Der blev spurgt til bestyrelsens overvejelser om sponsorater (30-40.000 om året) i stedet for 
fundraising. 
Bestyrelsesmedlem Thorfinn Johansen (som sammen med Hanne Andreasen har stået for fundraising) 
gav udtryk for, at sponsorater er velkomne, men at gruppen ikke vil fungere som reklamesøjle. Derfor
har der hidtil været fokus på fundraising snarere end sponsorater. 

Fra salen oplyste Christina Duwall, at man mod billeder og en mediefortælling kan få et sponsorat fra 
Presse-fotos.dk. 
 
Der blev afslutningsvis oplyst, at henvendelser vedrørende sponsorater eller idéer hertil rettes til 
Thorfinn Johansen på thorfinn@1helsingor.dk 
 
 
3. Årsregnskab 
 
Gennemgang af årsregnskabet ved kasserer Line Klinkby Sonne med få opklarende spørgsmål fra salen, 
som beredvilligt blev besvaret.  
 
Det er bestyrelsens holdning, at det er mest ansvarligt at afvikle gruppens lån frem for at hensætte 
midler. 
 
Prisen for ture stiger, men der er fokus på besparelser og stordriftsfordele. 
 
Særlige begivenheder til indsamling af ressourcer til ture og lignende, løbes i gang og løftes af forældre - 
ikke ledere. 
 
Priser for ture og lejre 
Der blev spurgt til størrelsesordenen på udgifter til ture og lejre og stigningen på disse udgifter. Der 
blev oplyst om begrænsede prisstigninger især med manglende inflationsregulering for øje. 
 
Årsregnskab 2024 blev godkendt. 
 
 
4. Behandling af indkomne forslag 
 
Ingen indkomne forslag. 
 
 
5. Vedtagelse af udviklingsplan 
 
Gruppens udviklingsplan er blevet forlænget til 2026, hvor en ny udviklingsplan præsenteres på 
grupperådsmøde. 
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6. Vedtagelse af kontingent for det kommende år 
 
Det foreslås, at der kommer en kontingentstigning på 50 kroner fra andet halvår 2025 (850/600) 
 
Fra salen gøres opmærksom på, at fritidspasset kun dækker 1.600,- om året, og derfor vil der muligvis 
være familier, der kan komme i økonomisk klemme. 
Bestyrelsen tager problematikken op på næste bestyrelsesmøde. 
Spejdere på fritidspas vil få dækket kontingentstigningen af gruppen for andet halvår 2025.  

Kontingentstigning vedtaget. 

 
7. Justeret budget for indeværende år til godkendelse 
 
Budget for 2025 godkendt. 
 
 
8. Nyt budget for det kommende år 
 
Budget for 2026 er godkendt. 
 
 
9. Fastsættelse af antal pladser 
 
Formandens præsentation af spejdernes formålsparagraf, spejderlov og spejderløfte. 
Fokus for bestyrelsens opgave i 2024-25 er aktive forældre, økonomi og styrket lederfællesskab. 
 
Bestyrelsens sammensætning blev godkendt. 
 
 
10. Valg til bestyrelsen
 
Formand og kasserer ønsker ikke genvalg. 
 
Jesper Andreasen stiller sig til rådighed som formand - valgt  
Sofie Nørskov Stoustrup stiller sig til rådighed som kasserer - valgt  
 
Som forældrerepræsentanter stiller  
 
Morten Galgehøj  
Christina Duwall 
 
sig til rådighed  
  
Grace Tsatsaris  melder sig som mulig suppleant i løbet af året. 
 
Alle valgt ved applaus.
 
Som lederrepræsentanter stiller 
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Jens Høg Truelsen 
Henrik Nyholt 
Line Klinkby Sonne 
 
sig til rådighed. 
 
Alle valgt ved appaus.

Der er ingen unge (15-24 år) repræsenteret i bestyrelsen. Det er tilbagevendende problem pga. 
manglende unge spejdere over 15 år. Der er imidlertid forhåbninger om kommende generationer, og
bestyrelsen har fokus på at informere og skabe interesse blandt de unge spejdere.  
Kommende formand Jesper Andreasen oplyser, at bestyrelsen en gang om året vil besøge tropsmøder 
og tale med de unge spejdere. 
 
Bestyrelsen får lov til indsupplere 3 unge i løbet af året. 
 
 
11. Valg af revisor og evt. suppleant 
 
Nuværende og mangeårige revisor Lis Skamris ønsker ikke genvalg i 2025.
 
Marta Bird stiller sig til rådighed som revisor. 
 
Valgt ved applaus. 
 
12. Valg af stemmeberettigede til Divisionsrådet
 
Til Divisionsrådet den 15. maj 2025 19.00 - 22.00 er de stemmeberettigede: 
 
Michael Dreves 
Line Klinkby Sonne 
Kristina Ell Raahede Pedersen 
Kristina Tinggaard 
Casper Enggaard Pedersen 
 
Alle valgt ved applaus 
 
 
13. Valg af stemmeberettigede til Korpsrådsmødet 
 
Til Korpsrådsmødet den 14.-16. november 2025 er de stemmeberettigede:
 
Jens Høg Truelsen 
Casper Enggaard Pedersen 
 
Begge valgt ved applaus.
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Der opfordredes, at andre interesserede deltager ved Korpsrådsmødet uden stemmeberettigelse  
henvendelse til Jens Høg Troelsen 
 
14. Eventuelt 
 
Alice Kiander fra Øresundsdivision informerede om og opfordrerede til at deltage i divisionens 
arrangementer, herunder ledertræningsarrangementet den 15. marts 2025 kl. 12.30 med forskellige 
udviklingsmoduler (også et nyt modul for forældre), mad og hygge om aftenen. 

Den nye bestyrelse opfordres til at lave vejledning/oplysning om, hvordan man nemt kan donere til 
gruppen. Bestyrelsen vil arbejde videre med det med udgangspunkt i, at det kræver en diskussion og
principbeslutning af, under hvilke forudsætninger gruppen kan modtage sponsorater. 
 
Grace Tsatsaris tilbyder sin hjælp med grafisk design.
 
Afgående formand Thomas Hastrup-Leth og afgående kasserer Line Sonne blev takket for deres store 
indsats de sidste mange år med et rungende og velfortjent tjikkerlikker. 
 
 
 
 
 

Linda Botfild Hoff  Thomas Hastrup-Leth 
Dirigent  Formand 

 

Kim Andreasen
Text Box




